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 Protokół  nr XXVII/2016 
z sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 
odbytej w dniu 30 sierpnia  2016 r. 

w sali widowiskowej Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej. 
 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Jerczyński  o godz. 12:05 otworzył sesję i po powitaniu 
radnych, sołtysów, wójta z pracownikami urzędu, zaproszonych gości, przedstawicieli 
lokalnej prasy oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 
11-stu radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy - Adam Kopis 
- Skarbnik Gminy – Alina Brząkała 
- Sekretarz Gminy   -  Małgorzata Gąszczak 
- Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska -                                                                                                    
  Tomasz Jerczyński,  
- Inspektor ds. wojskowych i OC – Renata Woźnica 
- oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do  
   niniejszego  protokołu. 
 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  z działalności  Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2016 rok, 
2) powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników, 
3) zasięgnięcia od Wielkopolskiego Komendanta Wojewódzkiego Policji  

w Poznaniu informacji o kandydacie na ławnika w wyborach uzupełniających 
na kadencję 2016-2019,  

4) wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych Gminy Łęka Opatowska, 
5) likwidacji jednostki organizacyjnej Gminy Łęka Opatowska pod nazwą Gminny 

Zespół Placówek Oświatowych w Łęce Opatowskiej, 
6) utworzenia Centrum Usług Wspólnych Gminy Łęka Opatowska oraz nadania 

mu statutu, 
7) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów, 

8) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz ustalenia wysokości tej  opłaty i ustalenia stawki za pojemnik o określonej 
pojemności, 

9) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości.  
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7. Oświadczenie w sprawie wyrażenia stanowiska Rady Gminy Łęka Opatowska wobec 
planowanego zamiaru pozbawienia kategorii odcinków dróg powiatowych i zaliczenia 
ich do kategorii dróg gminnych.  

8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wolne wnioski i informacje. 
10. Zakończenie obrad XXVII Sesji Rady Gminy. 

 

Głos zabrał Wójt Gminy który poprosił o wykreślenie punktu 7  - Oświadczenie w sprawie 
wyrażenia stanowiska Rady Gminy Łęka Opatowska wobec planowanego zamiaru 
pozbawienia kategorii odcinków dróg powiatowych i zaliczenia ich do kategorii dróg 
gminnych w związku ze zmianą propozycji Starosty. 

Następnie Wójt poprosił o wprowadzenie podpunktu 10 – uchwały w sprawie  

zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy Łęka Opatowska dla Powiatu 

Kępińskiego na wykonanie w 2017 r. zadania inwestycyjnego realizowanego w ramach 

„Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”, która 

jest niezbędnym wymaganym załącznikiem do wniosku o dofinansowanie projektu pn. 

„Przebudowa drogi powiatowej  nr 5701P na odcinku Donaborów – Biadaszki”.   

Wobec powyższego, poddano pod głosowanie I proponowaną zmianę. 
Za w/w zmianą o wykreśleniu punktu 7 - Oświadczenie w sprawie wyrażenia stanowiska 

Rady Gminy Łęka Opatowska wobec planowanego zamiaru pozbawienia kategorii odcinków 

dróg powiatowych i zaliczenia ich do kategorii dróg gminnych głosowało 11-stu radnych „za”  

Idąc dalej poddano pod głosowanie II proponowaną zmianę wprowadzenie w punkcie 6 

podpunktu 10 - podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych  

w budżecie Gminy Łęka Opatowska dla Powiatu Kępińskiego na wykonanie w 2017 r. 

zadania inwestycyjnego realizowanego w ramach „Programu rozwoju gminnej i powiatowej 

infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”, głosowało 11-stu radnych „za”. 

Następnie poddano pod głosowanie cały porządek obrad wraz z naniesionymi zmianami. Za 

zmienionym porządkiem obrad głosowało 11-stu radnych jednogłośnie.  

Porządek obrad po zmianach: 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  z działalności  Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2016 rok, 
2) powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników, 
3) zasięgnięcia od Wielkopolskiego Komendanta Wojewódzkiego Policji  

w Poznaniu informacji o kandydacie na ławnika w wyborach uzupełniających na 
kadencję 2016-2019,  

4) wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych Gminy Łęka Opatowska, 
5) likwidacji jednostki organizacyjnej Gminy Łęka Opatowska pod nazwą Gminny 

Zespół Placówek Oświatowych w Łęce Opatowskiej, 
6) utworzenia Centrum Usług Wspólnych Gminy Łęka Opatowska oraz nadania mu 

statutu, 
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7) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów, 

8) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz ustalenia wysokości tej  opłaty i ustalenia stawki za pojemnik o określonej 
pojemności, 

9) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właściciela nieruchomości, 

10) zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy Łęka Opatowska dla 
Powiatu Kępińskiego na wykonanie w 2017 r. zadania inwestycyjnego 
realizowanego w ramach „Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury 
drogowej na lata 2016-2019”.  

7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Wolne wnioski i informacje. 
9. Zakończenie obrad XXVII Sesji Rady Gminy. 

 

Wobec braku uwag poddano porządek obrad pod głosowanie. Za porządkiem obrad 

głosowało 11-stu radnych jednogłośnie.  

 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez 
uprzedniego czytania. Protokół z  XXVI sesji był dostępny w biurze rady oraz był wyłożony 
do wglądu przed sesją. Przewodniczący Rady spytał czy ktoś z radnych ma uwagi do 
protokołu lub prosi o odczytanie fragmentu protokołu. Nikt nie zabrał głosu. W związku z 
powyższym Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania w/w protokołu. 

Przewodniczący Rady spytał radnych kto jest za przyjęciem protokołu  
z poprzedniej sesji – „za” przyjęciem protokołu głosowało 11-stu radnych jednogłośnie 

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

Głos zabrał Przewodniczący Rady, który przedstawił informację o działaniach w okresie 
międzysesyjnym, które stanowią załącznik do niniejszego protokołu.   

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad.  

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  
z wykonania uchwał Rady. 

Zgodnie z paragrafem 38 Statutu Gminy Łęka Opatowska Wójt złożył sprawozdanie za okres 
od  14.07.2016 r. do 30.08.2016 r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
W tym punkcie obrad radni rozpatrzyli następujące projekty uchwał: 
 
W tym punkcie obrad radni rozpatrzyli następujące projekty uchwał: 
 

1) Nr XXVII/106/2016 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka 
Opatowska na 2016 rok. 

 
Głos zabrała Skarbnik Gminy – A. Brząkała, która omówiła zmiany budżetowe, które 

stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  
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Następnie Wójt Gminy poprosił Panią Agnieszkę Biniek o omówienie dwóch planowanych 

inwestycji z tzw. małych projektów.  

Idąc dalej głos zabrała Kierownik Referatu Zamówień Publicznych, Zarządzania Projektami i 

Promocji Gminy P. Agnieszka Biniek: „W ramach projektu planowanego w Łęce Opatowskiej 

planujemy zakupić dwie bramki przenośne, siatki do bramek, ławki parkowe, kosze na 

odpady i stojaki na rowery. To będzie usytuowane przy boisku sportowym w Łęce 

Opatowskiej. Tak jak Pani Skarbnik wspomniała mamy środki własne 5 000,00 zł., fundusz 

sołecki 600 zł. i środki z dotacji to 4264,00 zł. razem koszty kwalifikowane 9864,00 zł.  

Jeśli chodzi o Raków to tutaj zaplanowaliśmy zakupić stół piknikowy z dwoma ławkami – 3 

szt. kosze na odpady i stojak na rowery. I te elementy zostaną zamontowane przy Izbie 

pamięci w Rakowie. Środki własne 5000,00 zł., środki z funduszu sołeckiego 800 zł. i śr.  

z dotacji 4068 zł. całkowity koszt projektu 9868 zł.”. 

 

Wójt Gminy: „ W kwestii projektów są możliwości w kontekście zmian budżetowych i nie 

ukrywam pojawiła się szansa realizacji małych projektów i dlatego wnioskujemy o nie licząc, 

że przejdą weryfikację i takowa jedna i druga inwestycja na  terenie Łęki Opatowskiej i 

Rakowa będzie mogła być wykonana w tym roku. Dlatego do jutra muszą być te wnioski 

złożone.  

 

Wobec braku pytań i uwag, Skarbnik Gminy odczytała projekt w/w uchwały. 

 

Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 11-stu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 11 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXVII/ 106 /2016 
w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2016 rok. 
 

2) Nr XXVII/107/2016 w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów 
na ławników, 

 
Głos zabrała Sekretarz Gminy – M. Gąszczak: „W październiku 2015 dokonywaliście 

Państwo wyboru jednego ławnika do Sądu Pracy nie mniej Sąd stwierdził, że dla 

prawidłowego i niezakłóconego funkcjonowania Wydziału Pracy Sądu Rejonowego w Kępnie 

konieczny jest wybór dodatkowego nowego ławnika do orzekania w sprawach z zakresu 

prawa pracy. Dlatego Prezes Sądu Okręgowego w Kaliszu pismem które wpłynęło do nas 21 

czerwca zwraca się z wnioskiem o przeprowadzenie wyborów uzupełniających na tej 

podstawie w dniu 8 lipca została podana do publicznej wiadomości informacja o możliwości 

zgłaszania kandydatur na ławnika i obecnie mamy jedną kandydaturę zgłoszoną. Żeby 

Państwo mogli dokonać wyboru ławnika konieczne jest przeprowadzenie i przyjęcie kilku 

uchwał, które pozwolą na przeprowadzenie całego trybu wyborów. Pierwszą z uchwał jest 

uchwała w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników, która 

była również Państwu przedstawiona na komisji. Wtedy Państwo zaproponowali kandydatury 

do komisji: Pana Michała Jerczyńskiego, Panią Katarzynę Krzymińską, Pana Leszka 

Zalewskiego i moja osoba Małgorzata Gąszczak. Dzisiaj nie ma na posiedzeniu Radnej 

Krzymińskiej a nie mamy pisemnej zgody na powołanie do składu. Dlatego proszę o 

zgłoszenie innej kandydatury. Oczywiście nie jest to  lista zamknięta można ten zespół 

poszerzyć i zgłosić inne kandydatury”.  

 Następnie Przewodniczący Rady zaproponował Radnego Góreckiego zamiast Radnej 

Krzymińskiej.  

Idąc dalej wybrano komisję w składzie: 
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1) Małgorzata Gąszczak – przewodnicząca. 

2) Leszek Wojciech Zalewski – z-ca przewodniczącego, 

3) Marcin Górecki 

4) Michał Jerczyński 

Wszyscy wyrazili zgodę na powołanie do składu komisji. Zadaniem tego zespołu jest 

przedstawienie Państwu jako Radzie Gminy opinii o zgłoszonym kandydacie. Zespół ten 

działa do momentu przeprowadzenia wyborów uzupełniających”. 

W tym momencie wyszedł z sali posiedzeń Radny Sotnik o godz. 12.50 

 Wobec braku pytań i uwag, Skarbnik Gminy odczytała projekt w/w uchwały.  

Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 10-ciu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 10 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXVII/ 107/2016 
w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników, 
 
 

3) Nr XXVII/108/2016 w sprawie zasięgnięcia od Wielkopolskiego Komendanta 
Wojewódzkiego Policji w Poznaniu informacji o kandydacie na ławnika w 
wyborach uzupełniających na kadencję 2016-2019,  

 
Głos zabrała Sekretarz Gminy – M. Gąszczak: „Jest to uchwała, która wiąże się z wyborami 

uzupełniającymi ławnika aby zespół powołany przez Państwa mógł prawidłowo wykonać 

opinię, niezbędne jest zasięgnięcie od Wielkopolskiego Komendanta Wojewódzkiego Policji 

w Poznaniu właściwego dla naszego terenu, informacji o kandydacie na ławnika. 

Kandydatem jest Pani Danuta Sobok i aby tą opinię zasięgnąć od Komendanta niezbędna 

jest ta uchwała ponieważ przepisy mówią że jest to zadanie Rady Gminy. Rada Gminy nie 

działa jednoosobowo tylko może upoważnić Przewodniczącego do wystosowania 

odpowiedniego pisma. Dlatego niezbędne jest podjęcie niniejszej uchwały”.  

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący odczytał projekt w/w uchwały.  

Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 10-ciu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 10 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXVII/108/2016 
w sprawie zasięgnięcia od Wielkopolskiego Komendanta Wojewódzkiego Policji  
w Poznaniu informacji o kandydacie na ławnika w wyborach uzupełniających  
na kadencję 2016-2019,  
 

4) Nr XXVII/109/2016 w sprawie wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych 
Gminy Łęka Opatowska, 

 
Głos zabrała Sekretarz Gminy – M. Gąszczak: „Trzy kolejne uchwały są ze sobą powiązane, 

które mieli Państwo omówione na wspólnym posiedzeniu komisji. W związku ze zmianą 

ustawy o samorządzie gminnym jednostka GZPO może funkcjonować na dotychczasowych 

przepisach i na podstawie prawnej która została powołana do 31.12.2016 r. Jednak na 

chwilę obecną należy podjąć uchwały które zreorganizują jednostkę nie może to być uchwała 

w sprawie reorganizacji a musi to być uchwała w sprawie likwidacji istniejącej jednostki. I 

kolejna uchwała w sprawie utworzenia nowej jednostki, którą będzie Centrum Usług 

Wspólnych Gminy Łęka Opatowska. Przed podjęciem tych dwóch uchwał niezbędne jest 

podjęcie uchwały w sprawie wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych Gminy Łęka 

Opatowska w której wskazujemy, że się wprowadza od 1.01.2017 r. wspólną obsługę którą 

będzie zapewniała CUW. Następnie wskazujemy w tej uchwale jednostki obsługiwane, które 
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będą przez Centrum Usług Wspólnych obsługiwane. Pozostajemy na tym samym zakresie 

jakim jest dotychczas czyli dzisiejsze GZPO a później CUW będzie nadal obsługiwało 

organizacyjnie i finansowo jednostki oświatowe czyli szkoły.  

W tym momencie wrócił Radny Skotnik  

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący odczytał projekt w/w uchwały  

Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 11-stu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 11 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXVII/109/2016 
w sprawie wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych Gminy Łęka Opatowska  
 

5) Nr XXVII/110/2016 w sprawie likwidacji jednostki organizacyjnej Gminy Łęka 
Opatowska pod nazwą Gminny Zespół Placówek Oświatowych w Łęce 
Opatowskiej 
 

Głos zabrała Sekretarz Gminy – M. Gąszczak: „Jest to kolejna uchwała o której 

wspominałam, jest konsekwencją zmiany ustawy. Jednostka GZPO nie może istnieć dłużej 

niż  do 31.12.2016 r. W tej uchwale o likwidacji musimy jednocześnie wskazać co się dzieje z 

mieniem likwidowanej jednostki i wskazujemy, że przejmuje je nowo utworzony CUW oraz 

musimy wskazać co z należnościami i zobowiązaniami likwidowanej jednostki czyli GZPO 

czy przechodzi na Gminę czy na nowo utworzoną jednostkę My wskazujemy, że skoro taka 

jednostka będzie istnieć że te należności i zobowiązania przejmuje nowo utworzone CUW 

Gminy Łęka Opatowska ”.  

 Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady odczytał projekt w/w uchwały  

Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 11-stu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 11 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXVII/ 110 /2016 
w sprawie likwidacji jednostki organizacyjnej Gminy Łęka Opatowska pod nazwą 
Gminny Zespół Placówek Oświatowych w Łęce Opatowskiej 
 

6) Nr XXVII/111/2016 w sprawie utworzenia Centrum Usług Wspólnych Gminy Łęka 
Opatowska oraz nadania mu statutu 

 
Głos zabrała Sekretarz Gminy – M. Gąszczak: „Jest to ostatnia z uchwał, która jest związana 

z reorganizacją GZPO, likwidując GZPO mówimy o kolejnej uchwale, że od stycznia 2017 r. 

tworzy się Gminną Jednostkę budżetową CUW Gminy Łęka Opatowska, jednocześnie Rada 

Gminy Łęka Opatowska podejmując uchwałę o utworzeniu CUW jest zobowiązana do 

nadania statutu jednostce. Statut jest załącznikiem do tej uchwały. Zakres zadań, który był 

przytoczony w pierwszej uchwale, zakres obowiązków jednostki obsługującej powtarza się 

również min. w statucie tej jednostki”. 

Wójt Gminy: „To co Państwo mieli przedstawione chociażby na posiedzeniu wspólnym 

komisji. Jesteśmy w tym momencie tą gminę, która pierwsza podejmuje stosowne uchwały w 

tym zakresie. Myślę że podjęte przez Państwa uchwały pozwolą na to, że jak gdyby organy 

nadzorujące i kontrolujące nie zakwestionują tylko je zatwierdzą”.   

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady odczytała projekt w/w uchwały  

Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 11-stu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 11 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXVII/ 111 /2016 
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w sprawie utworzenia Centrum Usług Wspólnych Gminy Łęka Opatowska oraz 
nadania mu statutu 
 

7) Nr XXVII/112/2016 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 
 

Głos zabrał Kierownik  Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska –T. Jerczyński: „W związku z rozstrzygnięciem Wojewody Wielkopolskiego 

musieliśmy jeszcze raz pokłonić się nad w/w uchwałą. Uchwała była omawiana na pos. 

wspólnym 24.08.2016. Pierwszy zarzut - dotyczył nieokreślenia w uchwale nieruchomości 

niezamieszkałej. W tym projekcie przytoczyliśmy, że taką uchwałę podjęliśmy w 2012 roku”. 

II zarzutem było wskazanie czasu na podanie reklamacji. W ramach projektu nie 

uwzględniliśmy terminu reklamacji tylko sposób zgłoszenia reklamacji np. osobiste 

zgłoszenie, telefonicznie lub mailowo do Urzędu Gminy lub do Przedsiębiorcy zajmującego 

się wywozem odpadów”.  

W tym momencie Radny Skotnik wyszedł z sali.  

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady odczytał projekt w/w uchwały  

Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 10-ciu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 10 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXVII/112/2016 
w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów 
 
W tym momencie o godz. 13.20 ogłoszono 5 –cio minutową przerwę. 

Po przerwie wznowiono obrady.   

Po przerwie na salę posiedzeń nie wrócił Radny Skotnik.  

8) Nr XXVII/113/2016 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej  opłaty i 
ustalenia stawki za pojemnik o określonej pojemności, 
 

Głos zabrał Kierownik  Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska –T. Jerczyński: „Zmiana tej uchwały jest podyktowana uchwałą RIO w której 

stwierdziła nieważność części wzoru deklaracji w kwestii dot. ustalenia metody. Do tej pory 

mieliśmy możliwość 3 opłat za wywóz odpadów:  

a) 7 zł. – dla tych mieszkańców którzy segregowali i posiadali kompostownik, 

b) 9 zł. – dla tych mieszkańców którzy segregowali nie posiadali kompostownika,  

c) 14 zł. – dla tych mieszkańców którzy oddawają tylko zmieszane odpady. 

W załączniku do uchwały konieczne były zmiany.  

I zmiana – RIO zarzuciła nam, że chcemy wiedzieć od mieszkańców kto posiada 

kompostownik. Ustawodawca nam na to nie pozwolił.  

Tłumaczyłem telefonicznie że to jest do obliczenia ilości odbioru odpadów zielonych. Niestety 

nie udało się przekonać i musieliśmy to zmienić i zaktualizować. W związku z tym, że 
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deklaracja musi być zmieniona i  nie będzie tych kompostowników musi być zmieniona 

uchwała dot. metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami. Polega ona na tym, że 

rezygnujemy z opłaty 9 zł. za odpady segregowane i pozostawiamy wszystkim możliwość 

segregacji za kwotę 7 zł. miesięcznie od osoby. Pozostała część dot. opłat nie zmienia się. 

Jeśli ktoś ma kompostownik może go mieć ale to nie będzie wpływało na stawkę. I to dotyczy 

w chwili obecnej 43 nieruchomości. Te osoby, które płaciły 9 zł. muszą złożyć nową 

deklarację czy 7 zł. czy 14”. 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady odczytał projekt w/w uchwały  

Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 10-ciu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 10 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXVII/113/2016 
w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej  opłaty i ustalenia stawki za pojemnik  
o określonej pojemności, 
 
Idąc dalej głos zabrał Wójt Gminy: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado chciałbym wrócić i 
podkreślić tutaj i prosić za pomocą Pań reprezentujących lokalne media, Państwa Sołtysów, 
Radnych o szczególne zwrócenie uwagi na sprawę odpadów. Miesięczna opłata 
zagospodarowania odpadami komunalnymi od właścicieli nieruchomości zamieszkałych 
stanowić będzie iloczyn sumy mieszkańców zamieszkujących daną nieruchomość oraz 
stawki określonej w paragrafie 1 ust. 2 lub 3 i punkt 2 mówiący w § 3 – ilość osób 
zamieszkujących daną nieruchomość ustalona będzie na podstawie deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
na której zamieszkują mieszkańcy. W tym miejscu pragnę zaapelować aby rzeczywiście 
właściciele na których zamieszkuje dana ilość osób min. mieszkańcy pochodzący z Ukrainy 
aby regulowali należności. Jeszcze raz podkreślę nasze stawki są najniższe na terenie 
powiatu kępińskiego.  
 

9) Nr XXVII/114/2016 w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 
nieruchomości.  
 

Głos zabrał Kierownik  Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska –T. Jerczyński: „Powrócę do rozstrzygnięcia Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

W naszej deklaracji było określenie termin zmiany i przyczyna zmiany deklaracji i RIO 

stwierdziła żeby wydać tytuł wykonawczy nie wymagana jest ta informacja więc została z 

projektu usunięta. Następna zmiana dotyczy kompostowników określenia czy ktoś posiada i 

jakiej pojemności. To z projektu również zostało usunięte. Pouczenie zostało skrócone z 7 

punktów do 1”. 

Radny Zalewski: „Deklaracje wchodzą od 1.10.2016 . Te osoby, które płaciły dotychczas 9 zł. 

teraz muszą złożyć nowe deklaracje?” 

T. Jerczyński: „Tak, dostaną pisemne zawiadomienia”. 

Radny Zalewski: „A co z tymi osobami, które zapłaciły za wywóz odpadów za pół roku z 

góry?” 

T. Jerczyński: „Gmina będzie musiała zwrócić”. 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady odczytał projekt w/w uchwały  

Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 10-ciu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 10 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXVII/114/2016 
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w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości.  
 
Wójt Gminy: „Pozwólcie, że odniosę się do tych uchwał, które Państwo przyjęli przed 

chwileczką z tymi poprawkami, które zakwestionował Wojewoda jak i RIO, liczę i wierzę 

mocno, że przyjęte przez Państwa poprawki stosowne do sugestii tych dwóch w/w instytucji 

będą skutkowały tym, że wszystko w tzw. kompleksie uchwał śmieciowych będzie 

rzeczywiście załatwione i będzie to z korzyścią w funkcjonowaniu tych uchwał na terenie 

Gminy Łęka Opatowska”. 

10) Nr XXVII/115/2016 w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w budżecie 
Gminy Łęka Opatowska dla Powiatu Kępińskiego na wykonanie w 2017 r. 
zadania inwestycyjnego realizowanego w ramach „Programu rozwoju gminnej i 
powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”.  
 

Głos zabrał Wójt Gminy: „Jeśli chodzi o uchwałę intencyjną temat był wcześniej przybliżony, 

Państwo radni odpowiadali pozytywnie na nasze wspólne posiedzenia w kontekście 

propozycji, które padały ze Starostwa Powiatowego najpierw w kwestii przekazania drogi z 

kategorii drogi powiatowej na gminną oraz w późniejszym czasie w kwestii zwrócenia się 

Starostwa Powiatowego do Gminy Łęka Opatowska o znalezienie środków w budżecie 

gminy na 2017 rok na omawianą w w/w projekcie uchwały  inwestycję ”. 

Następnie Wójt Gminy odczytał uzasadnienie do w/w uchwały:  

                „W związku z ogłoszeniem przez Wojewodę Wielkopolskiego naboru wniosków w 

ramach „ Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016 – 

2019 „, Powiat Kępiński przygotowuje wniosek na zadanie pn; „Przebudowa drogi 

powiatowej  nr 5701P na odcinku Świba - Donaborów – Biadaszki”, przewidziane do 

realizacji w 2017r. Jednym z kryteriów, według którego oceniane będą wnioski  

o dofinansowanie w ramach Programu, jest „kryterium finansowe”, dotyczące współpracy 

wnioskodawcy (Tut. Powiat Kępiński) w zakresie dofinansowania realizacji zadania przez 

jednostki samorządu terytorialnego lub inne podmioty. Kryterium to w dużej mierze 

warunkuje możliwość pozyskania środków z Programu. Stąd też, ze względu na stan 

techniczny drogi powiatowej Nr 5701P na odcinku Świba - Donaborów – Biadaszki oraz fakt, 

że inwestycja ta przebiega częściowo przez teren gminy Łęka Opatowska (droga powiatowa 

łącząca Gminę Łęka Opatowska z Gminą ościenną i Kępnem), zaproponowano, aby Gmina 

Łęka Opatowska stała się Partnerem finansowym ww. zadania. Partycypacja finansowa 

Gminy Łęka Opatowska realizacji ww. inwestycji będzie miała duży wpływ na ocenę 

składanego wniosku przez Powiat Kępiński o  dofinansowanie, a co za tym idzie,  możliwości 

realizacji tego istotnego dla lokalnej społeczności zadania.  

                Niniejsza uchwała stanowi potwierdzenie zagwarantowania w budżecie Gminy 

Łęka Opatowska na 2017r. środków finansowych jako wkładu Gminy – Partnera w przypadku 

wyboru do realizacji projektu pn; „Przebudowa drogi powiatowej  nr 5701P na odcinku Świba 

- Donaborów – Biadaszki”. Uchwała ta jest także wymaganym załącznikiem do wniosku o 

dofinansowanie. Brak uchwały intencyjnej zabezpieczającej środki finansowe na 2017r. jako 

załącznika przy składanym wniosku o dofinansowanie może oznaczać jego odrzucenie i 

uniemożliwi ubieganie się o dofinansowanie z Programu”.  

Idąc dalej Wójt Gminy powiedział: „Szanowni Państwo Radni znacie sytuację w kontekście 

tak proponowanych kwot jak i zakresu po posiedzeniu, które miało miejsce przed dzisiejszą 
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sesją. Nie ukrywam ta zaproponowana na tym wcześniejszym spotkaniu kwota 190 tyś. zł. 

dofinansowania ze strony Gminy Łęka Opatowska jest moją propozycją która myślę, że 

Wysoka Rada przyjmie i w tym momencie jako uchwała intencyjna zostanie przedstawiona. 

Nie ukrywam jestem otwarty na dalsze kwestie związane z tym co zostało zapisane i o czym 

cały czas myślimy o poprawie kwestii bezpieczeństwa naszych mieszkańców Gminy Łęka 

Opatowska jeśli będą inne kwestie wynikały w tym temacie będę Państwa na bieżąco 

informował”. 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady odczytała projekt w/w uchwały  

Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 10-ciu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 10 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXVII/ 115 /2016 
w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy Łęka Opatowska 
dla Powiatu Kępińskiego na wykonanie w 2017 r. zadania inwestycyjnego 
realizowanego w ramach „Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury 
drogowej na lata 2016-2019”. 
 

Ad. 7. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że na jego ręce nie wpłynęła żadna interpelacja. 

Ad. 8. Wolne wnioski i informacje 

Jako pierwszy głos zabrał Wójt Gminy, który poinformował o szkoleniu organizowanym przez 
LGD Wrota Wielkopolski, które odbędzie się 16.09.2016 r. o godz. 15.00 w Rządcówce. 
Szkolenie kierowane jest do instytucji i organizacji, które widzą w swoim planie działania 
staranie się ośrodki finansowe. Maksymalna ilość uczestników 20 osób. Zgłoszenia do 
31.08.2016 r. (do jutra).  

Następnie Wójt poinformował: „Odnośnie dzisiejszych zmian budżetowych w kwestii kwoty 
odnośnie programu 500+ jest ona bardzo znaczna i widoczna. Na początku roku była mowa 
o budżecie Gminy Łęka Opatowska na kwotę 20 mln zł. na tą chwilę budżet opiewa na 22 
mln zł. Pani Kierownik GOPS mówiła że sytuacja jest na tyle pozytywna, że za każdym 
razem jak przybywa mieszkańca naszej gminy to z automatu wzrasta też program 500+, 
obliczyliśmy wstępnie że po naszej stronie wypłata dla mieszkańców Gminy Łęka Opatowska  
w tym roku sięgnie kwoty ok. 3600 000,00 zł. 

Jeszcze w sprawozdaniu wspominałem o spotkaniu z  Panem Ministrem w kwestii ciągu 
pieszo rowerowego, który pozytywnie ocenił sprawę. W międzyczasie wpłynęło pismo 
Wicemarszałka Województwa Wielkopolskiego Wojciecha Jankowiaka, który również bardzo 
pozytywnie odnosi się przekazując pismo do Dyrektora GDDiA Oddział w Poznaniu Pana 
Marka Napierały w kontekście naszego ciągu pieszo-rowerowego za którym robię wszelkie 
starania. Aby go połączyć. Tam jest  odcinek 840 m. Czekamy na decyzje które myślę, że w 
najbliższym czasie zapadną”.  

Jako kolejny głos zabrał Radny Adamski, który w imieniu własnym i wszelkich organizacji z 
miejscowości Opatów serdecznie podziękował za zorganizowanie Dni Gminy w Opatowie. 
Była to bardzo miła i ładna uroczystość oraz przeprosił za pewne niedociągnięcia z jego 
strony. 

Sołtys wsi Kuźnica Słupska: „Odnośnie naszej rzeki Pomianki w Kuźnicy Słupskiej, która jest 
czyszczona na koniec wakacji, mieszkańcy się buntują, że nie można z rzeki korzystać. 
Proszę aby ustalić pewien termin – kolejkę. W jednym roku my prędzej inni później w 
następnym roku inni prędzej my później. Proszę o pozytywne załatwienie”. 
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Radny Jeziorny: „Ja w tej samej sprawie, zaapelowałbym do naszych mediów aby 
przyjechali do Kuźnicy Słupskiej na most i zrobili zdjęcia naszej rzece Pomiance – jak 
wygląda. Tej rzeki prawie nie ma. Później się dziwimy, że są podtopienia na łąkach, polach, 
że rolnicy występują o odszkodowania. Gdzie są instytucje odpowiedzialne za te sprawy?”. 

Sołtys wsi Kuźnica Słupska: „To jest bardzo ważna sprawa  bo ta rzeka przestanie istnieć”. 

Wójt Gminy: „Pozwólcie Państwo, że z Panem Kierownikiem postaramy się uzyskać 
informacje w tym zakresie i sprawę wyjaśnimy na następnej sesji przedstawimy szczegóły. 
Natomiast odnosząc się do słów Pana Sołtysa z Opatowa dziękuję za miłe słowa. Powiem 
szczerze i chciałbym życzyć tego wszystkim sołectwom aby tak jak to miało miejsce w 
Opatowie w kontekście obsługi punktów gastronomicznych przez zespół młodych osób, czy 
jako członków OSP, LZS, czy organizacji typu KGW.  Nie ukrywam też jestem wdzięczny za 
takową sytuację, która  miała miejsce. W przyszłym roku planuje się Dni Gminy Łęka 
Opatowska  w Piaskach”. 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad.  

Ad.9 . Zakończenie obrad XXVII Sesji Rady Gminy. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Michał Jerczyński o godz. 14:00 zamknął 
obrady XXVII sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 

Protokółowała:        Przewodniczący Rady 

/-/Renata Woźnica                    /-/Michał Jerczyński 

 


